



UNIVERSITY
OF COLOGNE

Faculty of Arts and Humanities

PhD position (f/m/x)

MESH – Multidisciplinary Environmental Studies in the Humanities

We are one of the largest and oldest universities in Europe and one of the most important employers in our region. Our broad range of subjects, the dynamic development of our main research areas and our central location in Cologne make us attractive for students and researchers from around the world. We offer a wide range of career opportunities in science, technology, and administration.

The research hub MESH addresses the social, cultural and ethical dimensions of global environmental change and the associated ecological, climate and health crises. For further information, please see: <https://mesh.uni-koeln.de>
<https://uni.koeln/F6BRE>

YOUR TASKS

- » conducting academic research (PhD thesis) in the environmental anthropology of the Circumpolar North, preferably in the Canadian Arctic
- » supporting MESH's research activities (projects, publications, grant applications, organization of conferences and workshops)
- » teaching and grading one academic course at BA level per year
- » administrative duties

YOUR PROFILE

- » excellent Master's (or equivalent) degree in Social and Cultural Anthropology or a related field
- » keen interest and preferably experience in interdisciplinary research and team work
- » experience in empirical social research, preferably with ethnographic methods
- » willingness to conduct ethnographic field research in the Circumpolar North for at least 12 months
- » good communication skills, fluency in English, basic knowledge of the language of the future place of work with the prospective fieldwork language
- » experience with organizing academic events desirable

WE OFFER

- » a stimulating and international work environment
- » a diverse working environment with equal opportunities
- » support in balancing work and family life
- » extensive advanced training opportunities
- » occupational health management offers
- » flexible working time models

The University of Cologne promotes equal opportunities and diversity. Women will be considered preferentially in accordance with the Equal Opportunities Act of North Rhine-Westphalia (Landesgleichstellungsgesetz – LGG NRW). We also expressly welcome applications from all suitable candidates regardless of their gender, nationality, ethnic and social origin, religion, disability, age, sexual orientation and identity.

The position is available from 01.12.2024 on a part-time basis (29,87 hours per week). It is limited for a fixed term until 30 November 2028. If the applicant meets the relevant wage requirements and personal qualifications, the salary will be based on remuneration group 13 TV-L of the pay scale for the German public sector.

Please apply online with proof of the required qualifications without a photo under: <https://jobportal.uni-koeln.de>. The reference number is Wiss2407-05. The application deadline is 21 August 2024.

YOUR APPLICATION MUST INCLUDE

- » Curriculum Vitae
- » one-page letter summarizing your research interests and motivation for the application
- » a thesis proposal (max. 3 pages) outlining your research plans, including research question, methods, ethics and time plan
- » contact details of two academic references
- » copies of degree certificates
- » your Master's thesis and up to one other publication (as PDFs)

For further inquiries, please contact Professor Dr Franz Krause (f.krause@uni-koeln.de).



HR EXCELLENCE IN RESEARCH



UNIVERSITÄT
ZU KÖLN

Philosophische Fakultät

Doktorand*in

MESH – Multidisciplinary Environmental Studies in the Humanities



Foto: Thomas Jösel

Wir sind eine der größten und ältesten Universitäten Europas und gehören zu den größten Arbeitgeber*innen in unserer Region. Durch unser breites Fächerspektrum, die dynamische Entwicklung unserer Forschungsschwerpunkte und unseren Standort mitten in Köln sind wir attraktiv für Studierende und Forschende weltweit. Wir bieten vielfältige Karrierechancen in Wissenschaft, Technik und Verwaltung.

Das Forschungszentrum MESH befasst sich mit den sozialen, kulturellen und ethischen Dimensionen des globalen Umweltwandels sowie den damit verbundenen ökologischen, klimatischen und gesundheitsbezogenen Krisen. Weitere Informationen unter: <https://mesh.uni-koeln.de>
<https://uni.koeln/F6BRE>

IHRE AUFGABEN

- » Promotionsforschung im Bereich der Umweltethnologie des zirkumpolaren Nordens, vorzugsweise in der kanadischen Arktis
- » Unterstützung der Forschungsaktivitäten von MESH (Projekte, Veröffentlichungen, Förderanträge, Organisation von Konferenzen und Workshops)
- » Lehre und Prüfung eines Seminars auf BA-Ebene pro Jahr
- » administrative Aufgaben

IHR PROFIL

- » ausgezeichnete Master (oder gleichwertiger) Abschluss in Ethnologie oder einem verwandten Fachgebiet
- » ausgeprägtes Interesse und vorzugsweise Erfahrung in interdisziplinärer Forschung und Teamarbeit
- » Erfahrung in empirischer Sozialforschung, vorzugsweise mit ethnographischen Methoden
- » Bereitschaft zur Durchführung von mindestens 12 Monaten ethnographischer Feldforschung im zirkumpolaren Norden
- » gute kommunikative Fähigkeiten, fließende Englischkenntnisse, Grundkenntnisse in der voraussichtlichen Feldforschungssprache
- » Erfahrung in der Organisation von wissenschaftlichen Veranstaltungen wünschenswert

WIR BIETEN IHNEN

- » ein vielfältiges und chancengerechtes Arbeitsumfeld
- » Unterstützung bei der Vereinbarkeit von Beruf und Familie
- » flexible Arbeitszeitmodelle
- » umfangreiches Weiterbildungsangebot
- » Angebote im Rahmen des Betrieblichen Gesundheitsmanagements

Die Universität zu Köln fördert Chancengerechtigkeit und Vielfalt. Bewerbungen von Frauen werden nach Maßgabe des LGG NRW bevorzugt berücksichtigt. Wir begrüßen ausdrücklich alle Bewerbungen – unabhängig von Geschlecht, Nationalität, ethnischer und sozialer Herkunft, Religion, Behinderung, Alter sowie sexueller Orientierung und Identität.

Die Stelle ist ab 01.12.2024 in Teilzeit (29,87 Wochenstunden) zu besetzen. Sie ist bis zum 30.11.2028 befristet. Sofern die entsprechenden tariflichen und persönlichen Voraussetzungen vorliegen, richtet sich die Vergütung nach der Entgeltgruppe 13 TV-L.

Bitte bewerben Sie sich mit Ihren aussagekräftigen Bewerbungsunterlagen ohne Bewerbungsfoto online unter: <https://jobportal.uni-koeln.de>. Die Kennziffer ist Wiss2407-05. Die Bewerbungsfrist endet am 21.08.2024.

IHRE BEWERBUNG MUSS ENTHALTEN

- » Lebenslauf
- » einen einseitigen Brief, in dem Sie Ihre Forschungsinteressen und Ihre Motivation für die Bewerbung zusammenfassen
- » ein Dissertationsvorhaben (max. 3 Seiten), in dem Ihre Forschungspläne einschließlich Forschungsfrage, Methoden, Ethik und Zeitplan dargelegt werden
- » Kontaktinformationen für zwei wissenschaftliche Referenzen
- » Kopien von Abschlusszeugnissen
- » Ihre Masterarbeit und bis zu einer weiteren Publikation (als PDF)

Bei Fragen wenden Sie sich bitte an Prof. Dr. Franz Krause unter f.krause@uni-koeln.de und schauen Sie in unsere [FAQ's](#).



HR EXCELLENCE IN RESEARCH